
               Shrnutí výletu do Lán 24.9.2024 
Na konec září naše MAS NAD ORLICÍ o.p.s. zorganizovala podzimní výlet do Lán. 
Využili jsme situace nově zpřístupněné Lánské obory, a především možnosti 
prohlédnout si reprezentační prostory prvního patra Lánského zámku.  

O výlet byl ohromný zájem      . Z tohoto důvodu, 
ač jsme předpokládali velkou organizační 
náročnost, vyjeli dva autobusy. S ohledem na 
velkou kilometrovou i časovou vzdálenost se 
vyjíždělo v brzkých ranních hodinách. To se nám a 
odměnilo krásným východem slunce, který jsme 
mohli po cestě pozorovat. Cesta byla dlouhá, a 
bohužel se nám nevyhnuli komplikace v podobě 
objížděk a zácpy na obchvatu Prahy. Díky tomu 
nastali komplikace s první plánovanou 
prohlídkou, ale i to jsme díky vstřícnému a 
chápavému jednání Lánského zámku zvládli 
vyřešit. Počasí nám po příjezdu do Lán také moc 
nepřálo a mnoho účastníků než návštěvu muzeí a 
obdivování krás Lán, zvolili teplo hospůdky a 
cukrárny. 

Prohlídka zámku jako taková se dle očekávání potkala s úspěchem       . Od 
seniorů jsem slyšela i chválu přímo na pana průvodce, který velmi hezky a 

zřetelně mluvil. Překvapivě mnoho účastníků si 
všimlo mimo jiné naprosto dokonalého úklidu, kdy 
ani na květinách nebylo smítko prachu, velký obdiv 
získal červený koberec v prostorách hlavní chodby, 
který zářil čistotou a vypadal jak bez známek 
běžného používání. Samozřejmě si senioři užívali i 
prohlídku samotnou. S obdivem, a pocitem 
vzácnosti, že se mohou procházet po prostorech 
které byli dlouhá léta uzavřeny. Kde prezidenti celá 
léta přijímají vzácné, nejen mezinárodní návštěvy. 
Velmi příjemným překvapením byla možnost 
podívat se i do zámecké kaple, a chvilku zde i 

posedět. 



Mimo prohlídku zámku mohli senioři navštívit muzeum T.G.M, muzeum Alice 
Masarykové, hřbitov kde je pochován prezident T.G.Masaryk, výstavu automobilů, 
nebo se projít Lánským parkem, 
či si prohlédnout skleník.  

Někteří těchto možností využili, 
jiní raději poseděli v cukrárně u 
kávy a vynikajícího zákusku. 

Vynikající oběd nám zajistila 
restaurace „ Bechnerův Statek“. 
Rychlá obsluha v podobě mužů, 
byla příjemným bonusem pro 
dámské osazenstvo       . 

 

V odpoledních hodinách se vyrazilo zpět k domovu. Čekala nás opět dlouhá 
cesta. Bohužel Prahou jsme ani tentokrát neprojeli dle představ        a čas 
strávený v autobuse se nepříjemně prodloužil.  



Musím ale naše seniory pochválit, že to brali statečně s rozumem a vědomím, že 
toto je situace, kterou nikdo z nás není schopný ovlivnit. 

 

Věřím, že i přes tu dlouhou cestu si všichni výlet užili. Což dokládali i pozitivní 
recenze z dotazníčků        



                                       

 

 



 


